

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 23, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

R. Lenton
L. Philipps
C. McAulay
J. Alcock
H. Ali-Hassan
A. Avolonto
A. Barysevich
C. Campbell
C. Chapdelaine-Feliciati
E. Coburn
B. Connell
S. Couture
S. Coysh
A.-A. Cyr
A. Dossou-Yovo
S. Duncan

F. Garon
E. Guterman
L. Hébert (Chair/présidente)
V. Hildebrand
S. Kirshbaum
J. Kowal
M.-H. Larochelle
G. Levine
E. Light
W. Maas
N.-G. Martineau
J. McDonough-Dolmaya
T. Moore
R. Nadeau
S. Paradis

I. Roberge
D. Scheffel-Dunand
P. Theophanidis
L. Bartlett
M.-P. Sabourin
A. Bargain
E. Basile
S. Dreher
V. Lehan-Streisel
M. Palamarek
K. Clark
J.-P. D'Angelo
D. Hottmann
J. Patel
D. Vasquez

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 novembre 2018 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

In opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was read.

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

2. Minutes of the previous meetings

▪ October 26, 2018

The minutes were approved.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 26 octobre 2018

Le procès-verbal est approuvé.

3. Matters arising from the minutes

There were none.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- [Budget Consultation, Fall 2018](#)

President R. Lenton thanked Council for the opportunity to address its members. She mentioned briefly the uncertainty around the provincial budget in light of the recent statement made by the Provincial Finance Minister.

L. Philipps and C. McAulay gave a [presentation](#) on the University budget and future priorities.

It was followed by a short Q&A period.

5. Co-Interim Principals' and Associate Principal's Remarks

Ian Roberge mentioned the following:

- Upload of course materials and observations regarding academic integrity
- [York University's Capstone Network](#) is up and running – contact person at Glendon is Sabine Dreher
- Holiday celebrations on Thursday, November 29 – lunch and street hockey game

He also addressed questions raised about Students comments for Course evaluations.

Dominique Scheffel-Dunand mentioned the following:

- A bilingual spoke-person for media relations has been recently recruited
- Conversation will continue with University of Ottawa and Laurentian University for the support of French-language post-secondary education – more initiatives are forthcoming
- [Glendon Digital Media Lab](#) has been launched.

4. Communications et questions diverses

- Consultation budgétaire, automne 2018

La présidente R. Lenton remercie le conseil de lui donner la possibilité de s'adresser aux membres. Elle mentionne brièvement l'incertitude entourant le budget provincial suite à la récente déclaration du ministre des Finances de la province.

L. Philipps et C. McAulay donnent leur [présentation](#) sur le budget de l'université et les priorités à venir.

C'est suivi d'une courte période de Q&R.

5. Remarques des coprincipaux par intérim et de la vice-principale adjointe

Ian Roberge mentionne les points suivants :

- Téléversement du matériel de cours et observations portant sur l'intégrité académique
- « York University's Capstone Network » est opérationnel – la personne ressource à Glendon est Sabine Dreher
- Les célébrations du temps des Fêtes aura lieu le jeudi 29 novembre – déjeuner et hockey de rue

Il aborde aussi les questions soulevées au sujet des commentaires des étudiants pour les évaluations de cours.

Dominique Scheffel-Dunand mentionne les points suivants :

- Un porte-parole pour les relations avec les médias a été récemment recruté
- La conversation se poursuit avec l'Université d'Ottawa et l'Université Laurentienne pour le soutien à l'éducation postsecondaire en français – d'autres initiatives sont à venir
- Le laboratoire de médias numériques de Glendon est ouvert.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

S. Couture presented the submission pertaining to the changes to degree requirements for the [Psychology](#) Department and it was approved.

(b) Curriculum Committee

J. McDonough-Dolmaya presented the Curriculum submissions from the French Studies, Hispanic Studies, Linguistics & Language Studies and Psychology Departments and they were all approved.

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

E. Light presented the [motion](#) pertaining to quorum on Committees for the remaining of the academic year 2018-2019 and it was approved.

7. Other Business

- Senate Executive Report

T. Moore reminded members of the upcoming Freedom of Speech Policy mandated by the provincial government and noted that it will be tabled by Senate in December.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:40 p.m.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

S. Couture présente la soumission concernant des changements aux exigences du Département de psychologie et elle est approuvée.

(b) Comité des programmes

J. McDonough-Dolmaya présente les soumissions des départements d'Études françaises, d'Études hispaniques, Linguistiques et science du langage et de Psychologie. Elles sont toutes approuvées.

(c) Direction, planification et mises en candidature

E. Light présente la motion relative au quorum des comités pour le reste de l'année académique 2018-2019 et elle est approuvée.

7. Autres questions

- Rapport du comité exécutif du sénat

T. Moore rappelle aux membres que le gouvernement de l'Ontario oblige les universités à adopter une politique sur la liberté d'expression et note qu'elle sera présentée au sénat en décembre

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 40.